元智大學中國語文學系必修科目表
Dept. of Chinese Linguistics & Literature, Yuan Ze University
List of Required Courses
（108學年度入學新生適用Academic Year 2019）
108.05.01 一○七學年度第六次教務會議通過
 Passed by the 6th Academic Affairs Meeting, Academic Year 2018, on May 01, 2019
	學年Academic Year
學期Semester
科目Subject
	第一學年1st Academic Year
	第二學年2nd Academic Year
	第三學年3rd Academic Year
	第四學年4th Academic Year

	
	上Fall
	下Spring
	上Fall
	下Spring
	上Fall
	下Spring
	上Fall
	下Spring

	共同必修科目University Compulsory
（21）
	國文（一）
Chinese (I)
（2）
	國文（二）
Chinese (II)
（2）
	
	
	
	
	
	

	
	英語（一）
English (I)
（2）
	英語（二）
English (II)
（2）
	
	
	
	
	
	

	
	程式語言共4學分，依各院修課規則辦理。(開課名稱：基礎程式設計)
Fundamental Computer Programming is a four-credit course. For those who would like to registered “Fundamental computer programming”, he/she has to meet the college requirement. (Course Name: Fundamental Computer Programming)

	
	外語課程應依「通識外語修課規定」修習，共計10學分。
1. 「英語（一）」及「英語（二）」為基礎課程，採能力分級上課，共計二學期四學分。
1. 除了「英語（一）」及「英語（二）」外，應修習主題式英語課程三學期5學分，畢業前需修畢三個不同英語課程，始取得畢業資格。大一英語能力後測TOEIC模擬測驗成績未達350分者，應修習「應試加強班」，修習「應試加強班」期間之期末TOEIC模擬測驗成績未達350分者，則該科成績將「不及格」，並應再次修習「應試加強班」，直到取得TOEIC模擬測驗分數達350分(含)始得修習其他主題式英語課程。
1. 另開設「英語檢定」計一學期1學分，「英語檢定」之修課限制與注意事項，請參照「英語檢定」修課規定，並由通識教學部公佈後施行。
外國學生改修華語須經國際語言文化中心審核通過始可改修華語課程10學分，其華語課程10學分應含「華語檢定」1學分，「華語檢定」修課限制與注事意項，請參照「英語檢定」修課規定。
凡本校大學部外國學生(不含交換生)修習「華語一」或「華語二」任一課程成績未達60分，不得修習「華語三」、「華語四」、「華語五」、「華語六」，若修習「華語三」、「華語四」任一課程成績未達60分，不得修習「華語五」或「華語檢定」。
The undergraduate students must complete 10 required credits of foreign language courses as follows:
· English (I), (II): 4 credits
· English thematic course: 5 credits 
· English Test: 1 credit
English (I) and (II) are 4 credits elementary courses for the freshmen who are grouped on English competence-based to complete within two semesters.
English thematic courses are 5-credit of English courses; students are required to obtain 
5 credits through 3 different thematic courses for graduation.
For the requirements of registering “English Testing”, please refer to "the Regulation for Registering English Test" announced and implemented by the College of General Education.
Foreign students need approval by ILCC for taking 10 credits of Mandarin Chinese courses as alternative courses of English.
The undergraduate foreign students, exchange students excluded, must score 60 points or higher to pass Mandarin Chinese (I) and (II) before taking Mandarin Chinese (III), (IV), (V), and (VI). Students must score 60 points or higher in Mandarin Chinese (III) and (IV) before taking Mandarin Chinese (V) and (VI).
英語檢定English Testing（1）、經典五十Fifty Canonized Books（2）、服務學習Service Learning（1）

	
	體育Physical Education（0）
	體育Physical Education（0）
	體育Physical Education（0）
	體育Physical Education（0）
	
	
	
	

	
	體育除修習大一至大二4個學期外，另需通過「游泳能力檢定」及「心肺適能檢定」等二項檢測，列為畢業門檻。
Beside taking PE courses for 4 semesters (Year 1 to 2), students must pass both swimming and cardiopulmonary function tests.

	通識教育科目General Education
（10）
	通識課程分為人文藝術、自然科學、社會科學及生命科學四大類。學生須於四大領域中各選修2學分課程，共計8學分。General Education program comprises four categories：Humanities, Natural Science, Social Science and Life Science. Students are required to take a 2-credit course from each category to get 8 credits before graduation.

通識跨域課程General Education Interdisciplinary Course：此2學分學生可自由於通識講座課程、微課自主學習或在地多元文化課群中選課。惟外籍生與工程學院英語學士班、資訊學院英語學士班、人文社會學院英語學士班、電機通訊學院英語學士班學生仍須於四大領域中選課，依各院修課規定辦理。Students can select the 2 credits from a General Education Lecture course, Micro Credit courses, Self-Study courses, or Local-Multicultural courses. Only foreign students and undergraduates of International Programs in the Colleges of Engineering, Informatics, Humanities and Social Sciences, as well as Electrical and Communication Engineering are required to take a 2-credit course from the four categories according to each college’s policy before graduation.

	系必修科目Department Compulsory
(40)
	CC137
語言學概論(一)(2)
Introduction of Linguistics(I)
	CC138
語言學概論(二)(2)
Introduction of Linguistics(II)
	CC201
中國文學史(一) (3)
History of Chinese Literature(I)
	CC202
中國文學史
(二) (3)
History of Chinese Literature(II)
	CC337
詞選及習作(一)(2)
Selected Ci with Writing Exercise (I)
	CC338
詞選及習作(二) (2)
Selected Ci with Writing Exercise (II)
	CC401
中國思想史
(一) (3)
History of Chinese Philosophy(I)
	CC402
中國思想史
(二) (3)
History of Chinese Philosophy(II)

	
	CC267
二十世紀中國文學史(一) (2)
History of 20th
Century Chinese Literature(I)
	CC268
二十世紀中國文學史(二) (2)
History of 20th
Century Chinese Literature(II)
	CC203
詩選及習作(一)(2)
Selected Poems with Writing Exercise (I)
	CC204
詩選及習作(二)(2)
Selected Poems with Writing Exercise (II)
	CC386
聲韻學(2)
Historical Phonology of Chinese


	CC395
實務製作(3)
Practical Work




	CC446
畢業製作(1)
Graduate Work




	

	
	CC143
現代文學創意習作(一)(2)
Creative Writing of Modern Chinese Literature (I)
	CC144
現代文學創意習作(二) (2)
Creative Writing of Modern Chinese Literature (II)
	CC294
文字學(2)
Philology


	
	 
	
	
	

	學期學分小計Credit each semester
	6
	6
	7
	5
	4
	5
	4
	3

	[bookmark: _GoBack]備註
Remarks
	1. 有關共同必修及通識教育科目之詳細規定，另依據「元智大學共同必修科目表」之規定辦理。
Please refer to Yuan Ze University Common Required Course List for General Education courses information
and regulations.
2. 通識教育科目學分只採計至多10學分，超修之學分將不列入畢業學分。The maximum credits for general education courses is 10, the exceeding credits will not be counted.
3. 括號內阿拉伯數字為學分數。Numbers in brackets mean credits.
4. 本系必修課程凡分(一) (二)上下學期開設者，須先修過（一），且學期成績達40分以上，始可修（二）；(一) (二)上下學期皆修畢者，始承認該科學分。
For compulsory subjects of faculty that subdivided into parts to be taken on first (1st) and second (2nd) semester, students must clear the (1st) semester with 40 credit points and above in order to enter the (2nd) semester; moreover, credit points will only be recognized with both semesters completed.
5. 系必修習作課程【詩選及習作】、【詞選及習作】為單班課程，習作課程每學期須制定習作。
   Compulsory subjects of faculty【Selected Poems with Writing Exercise 】and【Selected Ci with Writing Exercise】are single classes. Assignment needed to be drawn up for each semester.
6. 【畢業製作】課程1學分，上課3小時，列為本系終端學習課程。
[Graduation Work] Categorized as the final learning course of faculty, 3 learning hours for the subject with 1 credit point.
7. 【文獻數位化編輯與應用 】(課號CC174)、【文獻大數據管理與應用】 (課號CC297)、【雲端應用與APP設計】(課號CC391)為本系「數位應用相關課程｣，畢業前須通過至少2門。
Before graduation, students have to pass at least two courses from below digital courses: Literature Digitization and Editing Applications(CC174), Big Data Management and Application(CC297) and Cloud Application Design and APP(CC391).
8. 【實務製作】(課號CC395) 3學分為本系必修「議題導向實作」課程。
Three credits of Practical Work (CC395) is compulsory of topic-oriented implementation course.
9. 本系同學總共必須修滿 130學分方可畢業，包括共同必修及通識課程共31學分、本系必修40學分，其餘選修59學分（外系選修至多承認17學分，與他系合作之學程，依學程規定承認最高學分）。
Student of Dept. of Ad must take 130 credits in total for graduation,include Required Common Courses and General Education courses (31), Department Compulsory courses (40), and Department Elective courses (59). (Outside the Department of elective up to recognize the (17) credits, and the cooperation courses with other departments, according to the provisions of the highest recognition of credit)






